
Sina Shaari (DE) 

 

Sina Shaari ist ein in Österreich lebender Gitarrist, Oud-Spieler und Komponist.  Er wurde in 

Teheran geboren und wuchs im Kreise einer sehr musikalischen Familie auf. Mit 17 Jahren 

zog er nach Graz und setzte sein Musikstudium am Grazer Musikgymnasium und am J.J.Fux 

Konservatorium fort. Sein Masterabschluss an der Universität für Musik und darstellende 

Kunst Graz mit dem Konzertfach Gitarre folgte im Jahr 2021. 

Sowohl als Solokünstler als auch in Kollaboration mit anderen Künstler:innen wie seinem 

Vater Massoud Shaari ist er auf diversen Bühnen in verschiedenen Ländern aufgetreten. 

Sina Shaari hat bereits bei vielen Aufnahmen, Produktionen und Alben mitgewirkt, auch für 

mehrere eigenkomponierte Werke. Neben seinen vielfältigen musikalischen Projekten 

unterrichtet er an Musikschulen oder doziert auf Festivals. Seine Kunst bleibt – obwohl von 

verschiedenen Genres beeinflusst – stets einzigartig, virtuos und grenzüberschreitend.  

 

 

Sina Shaari (EN) 

 

Sina Shaari is a guitarist, Oud player and composer based in Austria. Growing up in a musical 

family in Tehran, he was influenced by different musical genres, especially the Persian 

classical music. At the age of 17 Sina moved to Austria to continue his studies and graduated 

from the University of Music and Performing Arts Graz (KUG), where he completed his 

concert guitar studies with Martin Mysliveček and Lukasz Kuropaczewski. Performing both 

as a solo artist and in collaboration with other musicians like his father Massoud Shaari has 

brought him to various concert venues and festivals in different countries. Besides his 

different musical projects and teaching at music schools or international guitar festivals, he 

has appeared in several recordings, productions and albums including his own composed 

music. While being inspired by different musical genres his music and his playing style 

remains unique, virtuosic and transboundary. 


